
در  بی وقفه  کار  از هشت ساعت  »بعد 
معدن، سه ساعت هم باید توی مسیر باشیم! 
این درسته؟« پیامک یکی از کارگران معدنی 

به سخن تازه است. 
ورودی  در  سنگین  ترافیکی  هفته  اول  از 
است.  ایجاد شده  از سمت جاده شیراز  شهر 
ترافیکی به خاطر بسته شدن پل دفاع مقدس 
از سمت ورودی شهر. اگرچه همچنان مسیر 
برای  تازگی  به  اما  باز است  این پل  خروجی 
ناهموار لاین ورودی  و آسفالت مسیر  مرمت 
شهر، ناچار به بستن این پل شده اند. هرچند 
پایین  در  راست  به  گردش  و  بغلی  مسیر 
دست این پل به عنوان جایگزین این راه مهم 
ترانزیتی  راه  این  کار  تا  است  شده  مشخص 
لنگ نماند. مسیری که در آن به جز مسافران 
از  تریلر  و  اتوبوس  روزانه کلی  فارس،  استان 
سمت معادن منطقه گل گهر از آن می گذرند.

این  بر  سابق  که  جایگزین  مسیر  این  در   
تنها یک گذرگاه تنگ و باریک  برای گردش 
نه  و  بوده  شاهد  بلوار  به  ورود  و  راست  به 
می شود  ایجاد  زیادی  ترافیک  شهر،  به  ورود 
و  آنجا که خیلی زود خودروهای سبک  از  و 
به شهر داشته اند_  سنگینی _که قصد ورود 
ناچارند در چهاراه مکی آباد دور بزنند، جریان 
این گذرگاهِ جایگزین، بسیار  از  عبور و مرور 
حوصله  نوعی  به  و  می کند  حرکت  کند 
را  مسیر  این  در  افتاده  خسته ی  همشهریان 
سر برده و کاسه های صبرشان را لبریز کرده 

است.
روی  از  شهر  ورودی  مسیر  بستن  بنابراین 
سیرجانی،  شهروندان  از  بسیاری  برای  پل 
است.  آورده  پیش  را  پرسش هایی  و  ابهام ها 

جایگزین  مسیر  آیا  اینکه  مثل  پرسش هایی 
بهتری وجود نداشت یا دست کم امکان ایجاد 
دو مسیر جایگزین برای روان   تر شدن ترافیک 

نبود؟
پل  چنین  روی  پروژه  انجام  برای  چرا 
آغاز  تر  شده  حساب  ترددی  پر  و  حساس 

نشده است؟
و  پروژه  زودتر  هرچه  انجام  در  تعجیل  آیا 
به  بخشیدن  شتاب  برای  نیرو  تمام  تجمیع 
انجام  لازمه ی  آن  کردن  تمام  سریع  و  کار 
کار روی این دروازه ی ورودی سیرجان نبوده 

است؟
با توجه به سابقه ی بد عملیات های اجرایی 
داشتن  نگه  معطل  درخصوص  سیرجان  در 
از مردم درگیر  بسیاری  پروژه ها، حالا  برخی 
قرار  آیا  که  هستند  نگران  ترافیک،  این  در 
حد  از  طولانی تر  نیز  پروژه  این  انجام  است 

معمول شود؟
این  پاسخ  گرفت  برای  تازه  سخن 
به  ابتدا  سیرجانی  شهروندان  پرسش های 
سیرجان  شهرداری  ارتباطات  مدیریت  سراغ 
رفت تا همین پرسش ها را درمیان بگذارد و با 

پرسش های تخصصی  روابط عمومی  وساطت 
خود را از کارشناس مربوطه و مسوول مورد 

نظر در شهرداری سیرجان بگیرد. 
هرچند مکی آبادی معاون عمرانی شهرداری 
سیرجان حاضر به پاسخگویی تلفنی نشد اما 
ارتباطات  مدیریت  ارجمند  وحید  مقابل  در 
مشکل  این  باره ی  در  سیرجان  شهرداری 
ناهمواری  مرمت  »برای  گفت:  سخن تازه  به 
گل گهر  شرکت  خود  پل  این  روی  آسفالت 
و  است  شده  عمل  وارد  مستقیم  طور  به 

شهرداری دست اندرکار این پروژه نیست.«
سوال  این  به  پاسخ  در  همچنین  ارجمند 
اختیارات  حوزه ی  در  دخالت  مگر  که 
این  با  هماهنگی  به  نیاز  سیرجان  شهرداری 
پیگیری  برای  هماهنگی  وجود  ندارد؟  ارگان 
خود  مستقیم  پیگیری  با  پروژه ای  چنین 
تاکید  ادامه  در  اما  کرد  تایید  را  گل گهر 
آیا  اینکه  و  جایگزین  مسیر  »انتخاب  کرد: 
بوده  ترافیکی  بار  نیاز  پاسخگوی  مسیر  این 
و  است  ترافیک  شورای  به  مربوط  نیز  نه  یا 
تصمیم گیری برای آن در حوزه ی اختیارات 

شهرداری سیرجان نبوده است.«

وقت کُشی به سبک شورای ترافیک
این  در  است  مشخص  که  طور  همان 
نه  و  است  مقصر  شهرداری  نه  انگار  قضیه 
خود گل گهر که کوشیده جور کم کاری های 
مستقیما  و خود  بکشد  را  مسوولان شهری 
ورودی  از  بخش  این  تا  شده  عمل  وارد 
فراونی  این مشکلات  بر  سابق  -که  را  شهر 
از  پیش  که  همانگونه  کند.  روبراه  داشته- 
قبل  را  شهر  ابتدایی  جاده  گل گهر  نیز  این 
از این پل برای استفاده ناوگان حمل و نقل 
خود مرمت و زیرسازی و آسفالت کرده بود، 
و  ناهمواری ها  تا  می کوشد  دارد  هم  حالا 
تیز پل دفاع مقدس  و  تند  اندازهای  دست 

را بگیرد.
هم  باز  می رسد  نظر  به  میان  این  در 
سرسری  را  کار  که  بوده  ترافیک  شورای 
مسیر  دو  نکرده  تلاش  کم  دست  و  گرفته 
مثلا  کند.  مشخص  پل  این  برای  جایگزین 
امکان این بود که دست کم نیمی از جریان 
جاده  سمت  از  سیرجان  ورودی  ترافیک 
شیراز راهنمایی شوند و از طریق یک مسیر 

فرعی وارد بلوار مکی آباد گردند. 
اما انگار شورای ترافیک در اینجا نیز مثل 
شهر  برای   دیگرش  تصمیمات  از  خیلی 
سیرجان عمل کرده است. به این معنی که 
ترافیک  برای  اساسی  فکری  که  همان طور 
در  برنمی دارد،  و...  مدارس  و  چهارراه ها 
نظر   از  و  بوده  مهم  موضوع  که  نیز  جا  این 
استراتژیک  و  حساس  ترانزیتی  و  اقتصادی 

برخورد کرده  باز سطحی  محسوب می شده، 
تا دست کم  است  نشده  عمیق  موضوع  به  و 

مشکلاتی چنین بغرنج پیش نیاید. 
دقیقا  -که  پروژه  اتمام  تا  ناچاریم  بنابراین 

صف  شاهد  است-  موقع  چه  نیست  آشکار 
تریلر  و  کامیون ها  و  اتوبوس   انواع  از  طویلی 
و  گلوگاه  در  که  باشیم  سورای  و  وانت   و 
خسته ای  کارگران  و  افتاده اند  گیر  باریکه  ای 

که به جای رفتن و رسیدن به خانه و حضور 
هدر  را  خود  وقت  باید  خانواده هاشان  کنار 
به خاطر یک  ببینند. آن هم  یافته  در مسیر 

تصمیم اشتباه دیگر!

گزارشی از ترافیک ناشی از مرمت آسفالت پل دفاع مقدس در ورودی سیرجان:  

از گل گهر تا خونه مون یه راهِ باریکیه!
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      حسام الدین اسلاملو

سـخنگوی دانشـگاه علـوم پزشـکی کرمـان دربـاره وضعیـت شـیوع کرونـا گفـت: موارد انگشـت سـخنگوی دانشـگاه علـوم پزشـکی کرمـان دربـاره وضعیـت شـیوع کرونـا گفـت: موارد انگشـت 
شـماری از ابتـلا بـه کرونـا داریـم که عمدتـاً بهبودی کامل داشـته اند و خوشـبختانه اخیـراً فوتی شـماری از ابتـلا بـه کرونـا داریـم که عمدتـاً بهبودی کامل داشـته اند و خوشـبختانه اخیـراً فوتی 
ناشـی از ابتـلا بـه کرونـا گزارش نشـده اسـت. صحبتی اظهـار کرد: مـوج آنفلوآنـزا در کرمان قبل ناشـی از ابتـلا بـه کرونـا گزارش نشـده اسـت. صحبتی اظهـار کرد: مـوج آنفلوآنـزا در کرمان قبل 
از اسـتان تهـران آغاز شـده اسـت.وی ادامه داد: مـوج آنفلوآنـزا در کرمان تقریباً از ابتـدای مهرماه از اسـتان تهـران آغاز شـده اسـت.وی ادامه داد: مـوج آنفلوآنـزا در کرمان تقریباً از ابتـدای مهرماه 
آغـاز و در نیمه هـای آبان مـاه فروکش کرد اما هنوز مـواردی از ابتـلا را داریم.صحبتی از اوج گیری آغـاز و در نیمه هـای آبان مـاه فروکش کرد اما هنوز مـواردی از ابتـلا را داریم.صحبتی از اوج گیری 
مجـدد بیمـاری مالاریا سـخن گفت و افـزود: مواردی از ابتلا بـه بیماری مالاریا داریم و نسـبت به مجـدد بیمـاری مالاریا سـخن گفت و افـزود: مواردی از ابتلا بـه بیماری مالاریا داریم و نسـبت به 

سـال های قبـل در تعـداد موارد ابتـلا افزایش داشـته ایم.سـال های قبـل در تعـداد موارد ابتـلا افزایش داشـته ایم.

وضعیت 
آنفلوآنزا، 

کرونا و مالاریا 

خبــر ۱۰۱۰ هکتار در سیرجان زیر کشت بادام کوهی قرار گرفت هکتار در سیرجان زیر کشت بادام کوهی قرار گرفت
 رییـس اداره منابـع طبیعـی و آبخیـزداری سـیرجان گفـت: طرح جنـگل کاری با بـذر بادام کوهی شهرسـتان سـیرجان با هدف 
غنی سـازی جنگل هـا و مراتـع و حفـظ ذخیره گاه هـا و احیا و توسـعه آنهـا در حال اجراسـت. وی تاکید کرد: نقـش مهم و حیاتی 
درختـان در حفـظ خـاک، تولیـد اکسـیژن، پالایـش گازهای سـمی، تأمین غـذا و پروتئین، پناهـگاه حیات وحـش و تولید علوفه 
بر کسـی پوشـیده نیسـت لـذا طرح جنـگل کاری، با هدف تغذیه سـفره هـای آب زیرزمینی، افزایـش میانگین تولیـد آب، کنترل 
فرسـایش و رسـوب، ایجـاد فضـای سـبز و صیانـت از اراضـی ملـی در منطقـه بلـورد سـیرجان بـه عنوان خاسـتگاه بـادام کوهی 

اجرایی شـد.

   عکس : سید محسن فروزنده

و  است  مقصر  شهرداری  نه  انگار  قضیه  این  در  است  مشخص  که  طور  همان    
خود  و  بکشد  را  شهری  مسوولان  های  کاری  کم  جور  کوشیده  که  گل گهر  خود  نه 
مستقیما وارد عمل شده تا این بخش از ورودی شهر را -که سابق بر این مشکلات 

فراونی داشته- روبراه کند.
برای   دیگرش  تصمیمات  از  مثل خیلی  نیز  اینجا  در  ترافیک  انگار شورای  اما    
شهر سیرجان عمل کرده است. به این معنی که همان طور که فکری اساسی برای 
ترافیک چهارراه ها و مدارس و... برنمی دارد، در این جا نیز که موضوع مهم بوده و 
سطحی  باز  می شده،  محسوب  استراتژیک  و  حساس  ترانزیتی  و  اقتصادی  نظر   از 

برخورد کرده و به موضوع عمیق نشده است.


